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Protokół z posiedzenia komisji 

Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa
 25 maja 2017 r.       

======================================================================

Tryb  zwołania: Komisja  zwołana  przez  Przewodniczącą  Rady  Miejskiej,  w  związku  z  materiałem
przygotowanym zgodnie z Planem pracy komisji. 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Marian Kita

Porządek obrad: 
• wady postawy u dzieci, ewaluacja wyników

Czas trwania posiedzenia: 1:00 (14:00 do 15:00) 

Frekwencja Radnych:
 Marian Kita
 Marek Jarno
 Marek Kocoń
 Katarzyna Pilc
 Janina Wcisło
 Włodzimierz Jaros

Nieobecni Radni:

Kierownictwo Urzędu: 
 Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik 

Pozostałe osoby:

Ustalenia i Rozstrzygnięcia
 Omówiono przygotowany zgodnie z planem pracy materiał. 

Przebieg obrad:
M. Kita - serdecznie witam na posiedzeniu komisji. Porządek jest następujący.
•  wady postawy u dzieci, ewaluacja wyników

M. Kita – proszę o wprowadzenie.
M.  Ochenduszko-Ludwik  –  mogę  się  podzielić  swoimi  refleksjami.  Decyzją  wysokiej  rady
przyznane zostały określone środki. Były glosy że warto w to iść i były też głosy że to są za małe
pieniądze i nic z tego nie będzie. Patrząc na wersje tabelaryczną widzimy że nastąpiła większa
lub mniejsza poprawa. Możemy się zastanowić czy ta ilość pieniędzy jest wystarczająca czy nie.
Wszystko co się dzieje po trzecim etapie jest dla nas wielka niewiadomą. Chciałam prosić o
zgodę na kontynuacje tych zadań, które wykonujemy. Jeżeli zwiększymy ilość godzin z 2 do 4
koszt wzrośnie do 92 000,00 zł miesięcznie. Tylko cztery godziny dziennie i od rady zależy czy
trzymamy się 2 godzin czy zwiększamy do 4. Jeżeli będą pytania proszę.
K. Pilc – nie powinniśmy pytać tylko zwiększyć do takiej kwoty jaka jest możliwa, tu chodzi o
dzieci i nie ma co dyskutować myślę że nikt nie będzie przeciwko zadaniom prozdrowotnym. 

Ewa Błaszczyk – dodatkowo można powiedzieć że ciężkie tornistry i źle wyprofilowane mogą być też
przyczyną.
J. Wcislo – zacząć proponuje od młodszych grup i zwiększyć tą ilość godzin, proponuje również zakup
takich ławek, które można podkręcić nóżki.
M. Kocoń – ile jest takich dzieci w Czeladzi?
M. Ochenduszko-Ludwik - 64 % ma złą postawę a średnia krajowa to 94% 
M. Kocoń – na czym polegają te wady postawy.
M. Ochenduszko-Ludwik – pozwoliłem sobie to wszystko uwzględnić i wyjaśnić w materiałach.
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W. Jaros – ja myślę że środki zabezpieczy na ten cel tylko na co konkretnie. Trzeba się zastanowić żeby
też zrobić badanie odnośnie nadwagi i optowałbym za tym żeby wprowadzić to od przedszkola.
K. Pilc  - czy można było te pieniądze przeznaczyć na wykłady dla rodziców?
M.  Ochenduszko-Ludwik  –  dostali  materiały  i  pytanie  co  jeszcze  może  samorząd  zrobić  jeżeli  po
lekcjach nie mamy na to wpływu.
J. Wcisło – może warto by zrobić wywiadówkę z rodzicami i z rehabilitantem i dietetykiem i pokazaliby
jakie można robić ćwiczenia może to by pomogło. 
M. Ochenduszko-Ludwik – Rodzice mieli takie spotkanie jeżeli państwo zdecydujecie możemy zrobić. 
M. Kocoń – jeżeli nie będzie przykładu z domu żadne programy nie pomogą. 
M. Kita – dla mnie to praktycznie nic nie ma,  to jest tzw jedno wielkie zero,  że lat temu 50 dzieci
musiały przejść przez poradnie wad postawy, dzieci wtedy musiały uczęszczać na zajęcia, które były
organizowane przez szpital albo wydział oświaty. Po roku czasu dzieci stawały przed rentgen i badano
czy nastąpiła poprawa czy  nie. Na podstawie tych wyników mogliśmy coś robić albo nic nie robić.
Spotkałem kobietę ostatnio, którą rehabilitowałem jak była dzieckiem i ona mi dziękowała. Jeżeli się do
tego elementu nie wróci to tak będzie jak jest.  Jeżeli chodzi o dom to nie są mieszkania na ćwiczenia
nie wiele jest na tyle dużych domów że to dziecko ma możliwość. Jeżeli chodzi o otyłość ministerstwo
swego czasu podnosiło ilość godzin żeby  nie było otyłości, tylko czy my faktycznie robimy to dobrze? Ja
tu żadnych wyników nie widzę. Gdybyśmy kupili  pajączki dzieciom i założyli na godzinę to już będą
pierwsze efekty. To był hit kiedyś w Polsce jest to rzecz rewelacyjna sama w sobie a koszt żaden. 
M. Ochenduszko-Ludwik – to co pan powiedział zgadza się, ale prawo i zasady nie idą zgodnie z logiką.
Chciałam uświadomić rodzicom co rodzic powinien robić żeby dziecko nie miało dysfunkcji. My możemy
finansować basen jeżeli rada przyzna nam pieniądze. To jest wszystko do zrobienie kwestia pieniędzy. 
M. Kita – oczywiście my jako rada jesteśmy decyzyjni. A burmistrz jest od tego żeby wykonywać. 
M.Kita - sprawy bezpieczeństwa czy ktoś ma pytanie?
W. Jaros – wyjazd z ronda w stronę sosnowca na piaskach tam są straszne dziury. 
M. Kita - to jest droga powiatowa czy ktoś tam negocjuje z tym powiatem coś, proszę się zastanowić jak
to na co dzień wygląda ta komunikacja z powiatem. Proszę mi następnym razem na to odpowiedzieć.
M. Ochendszko-Ludwik – patrząc na te suche listy odnośnie wad postawy jest poprawa proszę żebyśmy
wyszli z przeświadczeniem że pieniądze zostały wydane dobrze. Wniosek proszę żeby komisja podjęła
bo to wszystko wiąże się z kosztami.   
M. Kita – następnym razem podejmiemy, mnie interesuje konkret.
M. Kita -  dziękuję za prezentację, czy ktoś ma pytania do jakiejś inne sprawy? Jeżeli  nie dziękuję
zamykam posiedzenie komisji. 
Protokołował: Mateusz Bochenek    

   

                  Przewodniczący Komisji                    
Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

                                
          

                Marian Kita                             
   

Data napisania protokołu :25.05.2017 r.
Data podpisania protokołu :.......................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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